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Punkt 1
Oplæg om integration på arbejdsmarkedet

Sagsfremstilling
Oplæg om integration af flygtninge og indvandrere på arbejdsmarkedet v/ afdelingschef fra 
Center for Arbejdsmarked, Britta Lybeck

Beslutning
Jobcentret har aktuelt en integrationsopgave i forhold til 194 mænd og kvinder, der er indenfor 
den 3-årige integrationsperiode. Ud af disse er 91 kvinder og 103 er mænd. 
49 af de 194 borgere er i selvforsørgelse. Yderligere 8  borgere er i løntilskudsjob og 11 er i 
IGU-forløb.
Der er opnået gode resultater i 2016-2018, hvor tilstrømningen af flygtninge primært var 
mænd.
På det seneste er resultaterne i forhold til flygtninge og indvandrere i beskæftigelse ikke helt 
så gode. Andelen er faldet fra ca. 40 % til ca. 25 %. Det skyldes en stigende andel af 
familiesammenførte kvinder med begrænset uddannelse og arbejdserfaring. De tilbydes 
samme type forløb i Jobcentret som deres mænd, der indeholder danskundervisning og praktik 
på en arbejdsplads.
Kvinderne er udfordret på en anden måde i forhold til deltagelse i aktiviteter end deres mænd. 
Det handler dels om kultur og traditioner men også om opgavefordelingen i 
flygtningefamiliernes hjem, hvor kvinderne traditionelt har flere huslige opgaver end mænd.
Det betyder også at der er familier, hvor manden er i selvforsørgelse og hvor familien har valgt 
at kvinden skal være hjemmegående. Dermed er der ikke krav om at kvinden skal stå til 
rådighed for arbejdsmarkedet. Begge parter tæller stadig med i de 194 integrationsborgere.
Jobcentret har fokus på at matche flygtningenes kompetencer og ønsker med 
arbejdsmarkedets efterspørgsel på arbejdskraft. Der etableres kun praktikpladser i 
virksomheder, hvor der er mulighed for ordinær ansættelse efterfølgende.
Der er som nævnt på tidligere Integrationsrådsmøder oprettet 5 kommunale IGU pladser 
(Integrations Grund Uddannelse) i den kommunale ældrepleje. Der er 3 kvinder der er startet i 
IGU på plejecentrene Virumgård, Bredebo og Den gamle Lyngby skole. Der er pt. to vakante 
IGU-pladser på plejecentrene Baunehøj og Solgården. Der arbejdes målrettet med at screene 
og motivere kandidater til at starte på de sidste to kommunale IGU-pladser i ældreplejen.
Der er følgende resultater på IGU-området: 

 Der er 11 igangværende forløb
 7 forløb er afsluttet før tid af forskellige årsager, blandt på grund af start i job eller 

uddannelse.
 2 forløb er gennemført.
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Punkt 2
Godkendelse af dagsorden

Sagsfremstilling
Godkendelse af dagsorden.

Beslutning
Dagsordenen blev godkendt.
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Punkt 3
Godkendelse af referat

Sagsfremstilling
Godkendelse af referat fra d. 27.11.2018.
Referatet er sendt ud sammen med dagsordenen.
 

Beslutning
Et medlem fremsatte ønske om en anden procedure i forbindelse med godkendelse af referat, 
da referat fra møderne på nuværende tidspunkt offentliggøres på hjemmesiden når formanden 
har godkendt det. Det vil sige at referatet offentliggøres før det er officielt godkendt i 
Integrationsrådet.
Det besluttes, at referatet fremover sendes ud til rådets medlemmer efter mødet, hvor 
medlemmerne har mulighed for at kommentere. Når referatet er endeligt godkendt af 
formanden og Integrationsrådets medlemmer via mail, sendes det ud og publiceres på 
kommunens hjemmeside.
Punktet "Godkendelse af referat fra sidste møde" udgår dermed fra næste mødes 
dagsordenen.
Hvis der er konkrete forslag til ændringer af referatet, sendes de til sekretæren, der retter 
referatet til og sender ud igen med henblik på godkendelse.

Under dette punkt foreslår Preben Mac, på baggrund på drøftelsen på sidste møde, at 
Integrationsrådet sætter øget fokus på integration af flygtninge og indvandrere i henholdsvis 
boligområder, kommunale skoler og arbejdsmarkedet, da der stadig er udfordringer på disse 
områder. Formanden opfordrer til at medlemmer kan gå sammen om at formulere et oplæg til 
en indsats, hvis nogen ønsker at arbejde med konkrete indsatser. Der gøres endvidere 
opmærksom på, at rådets målgruppe ikke kun er flygtninge og indvandrere, men bredere, jf. 
’Visioner og målsætninger for Integration i Lyngby-Taarbæk kommune’: målgruppen er 
flygtninge og familiesammenførte til flygtninge, samt andre nyankomne borgere, herunder 
udlændinge fra vestlige og ikke-vestlige lande som eksempelvis indvandrere, andre 
familiesammenførte, udenlandske studerende, expats m.fl.’ Således har rådet fokus på 
integrationsindsatser, som på forskellig vis favner hele denne målgruppe.

Der blev fremsat ønske om en opgørelse af andel børn med anden etnisk baggrund på 
kommunens skoler og andelen heraf, som søger privatskole. Sekretæren går videre med dette.
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Punkt 4
Orientering ved formand og næstformand

Sagsfremstilling
Formand og næstformand informerer om nyt, der er relevant for rådets medlemmer.

Beslutning
 Integrationsrådet har fået en henvendelse fra kommunikationsbureauet Publico, som 

sammen med SIRI arbejder med udgivelse af en brochure til flygtninge og indvandrere 
om repatrieringsordningen. Henvendelsen kom med meget kort varsel, og flere af 
rådets medlemmer har ytret interesse, men ikke kunnet nå at deltage. Ruth Jensen har 
været til det første arbejdsgruppemøde. Planen er at inddrage målgruppen i 
udarbejdelsen af brochuren. Der samarbejdes med et reklamebureau, der sammen med 
udpegede koordinatorer vil tage kontakt til kommunerne rundt om i landet, for at 
informere om repatrieringsloven og de kommende ændringer. Der forventes at væres 
omkring 160.000 flygtninge og indvandrere, der er i målgruppen for repatriering.

 Regeringen har sendt en omfattende lovpakke i høring, der omhandler ændringer på 
flygtninge og indvandrerområdet. Lovpakken forventes vedtaget torsdag d. 21. februar. 
Det aftales at Charlotte på næste møde giver en orientering om ændringerne.

 Orientering om fakta ark over flygtninge og indvandrere. Fakta arket sendes ud 
sammen med referatet.
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Punkt 5
Tilbagemeldinger fra råd, foreninger og politiske udvalg

Sagsfremstilling
Medlemmer der repræsenterer råd, foreninger og politiske udvalg giver en orientering om nyt, 
der har relevans for Integrationsrådet. Det blev på sidste møde besluttet at rykke dette punkt 
længere frem på dagsordenen.
 

Beslutning
LyngbyGuiderne (Dansk Flygtningehjælp): Der er stor travlhed og foreningen efterlyser 
flere frivillige, der kan og vil bidrage med en indsats i forhold til flygtninge og indvandrere, der 
benytter foreningens tilbud. Der rekrutteres ad flere forskellige kanaler. En ny opgørelse viser, 
at der har været kontakt til flere hundrede borgere igennem det seneste år. 
 
Farghana (medlem af repræsentantskabet for rådet for etniske minoriteter): Der er 
ikke noget nyt, da der ikke har været møde siden sidste Integrationsrådsmøde.
 
Frivilligruppen (Dansk Flygtningehjælp): Der er travlhed i foreningen og der er mellem 
150 og 200 flygtninge og indvandrere, der benytter tilbuddet Frivilliggruppen tilbyder 
lektiehjælp samt hjælp til breve fra offentlige myndigheder, NemId, mv. Foreningen har fået 
reduceret det økonomiske tilskud fra kommunens frivillighedspulje, hvilket betyder at der er 
færre midler til aktiviteter for foreningens brugere. Foreningen opfordres til at ansøge om 
støtte til aktiviteter fra Integrationsrådets pulje.
 
Dorte Minna (udpeget af Kommunalbestyrelsen): Dorte Minna orienterer om, at der har 
været udskiftning af medarbejdere i Spillestedet Templet, som betyder at der mangler 
kendskab til den tidligere indsats i forhold til at involvere unge flygtninge i Templets 
aktiviteter. Frivillighedscentrets tidligere bestyrelsesformand tog initiativ til samarbejdet. Dorte 
Minna foreslår at hjælpe Templet med at iværksætte en lignende aktivitet igen. Det blev 
drøftet, hvorvidt Integrationsrådets pulje kan støtte finansiering af en aktivitet, eventuelt i 
form af honorar til en koordinator/tovholder. Dorte Minna, LyngbyGuiderne og Frivilliggruppen 
arbejder videre med at undersøge mulighederne for at starte et nyt samarbejde med Templet 
om integration af unge flygtninge og indvandrere i Templets aktiviteter. Charlotte sender 
kriterierne for Integrationsrådet pulje ud til orientering.
 
Gitte H-I (repræsentant for idrætsforeningerne): Idrætstilbuddet IF Limone, der tilbyder 
sportsaktiviteter for psykisk sårbare borgere i kommunen, er blevet medlem af Frivilligcentret. 
Gitte orienterer derudover om at Frivilligcentret er ved at planlægge aktiviteter, der skal indgå 
i kommunens Senior-uge. Spørgsmålet er om Integrationsrådets medlemmer kan pege på 
aktiviteter, der kan indgå i Senior-ugen. LyngbyGuiderne har blandt andet et særligt tilbud for 
ældre flygtninge og indvandrere. Gitte går videre med forslag om at inddrage dette tilbud i et 
af Senior-ugens aktiviteter.
 



8

Punkt 6
Tilbagemelding fra Integrationsrådets arbejdsgrupper

Sagsfremstilling

Integrationsrådet har nedsat følgende arbejdsgrupper:
 

 Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, Susanne 
og Erik)

 Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna, Lone og Susanne)
 Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW)
 Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem)
 Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte Minna, Mehdi og Anna)

 
Følgende forslag til aktiviteter skal modnes før der eventuelt nedsættes 
arbejdsgrupper:
 

 Lektiehjælp - eksisterer i et vist omfang i regi af LyngbyGuiderne og Lyngby 
Frivilliggruppe for mindre børn og voksne, så der kan eventuelt tages afsæt i 
erfaringerne derfra. Forslag stillet af Mehdi.

 Borgeroplysning inden næste valg for at fremme valgdetagelsen blandt borgere med 
anden etnisk baggrund end dansk. Forslag stillet af Mehdi, som arbejder videre med 
idéen.

 
 Arbejdsgruppernes medlemmer giver en status på arbejdet.
 

Beslutning
 Kulturfestivalen/Liv i Lyngby - (Gitte KW, Ruth, Massoud, Christian, Fargana, 

Susanne og Erik): Gitte har holdt møde med citykoordinatoren om den kommende 
Kulturfestival, som forventes afholdt lørdag d. 22. juni. Der er fastsat mødedatoer, som 
meldes ud til arbejdsgruppens medlemmer. Vidensbyen går som noget nyt med i 
samarbejdet, i det kulturfestivallen denne gang bliver en byfest på Lyngby Torv, frem 
for blot en aktivitet i samarbejde med Stadsbiblioteket. Der er også Torvedag den 
lørdag på Lyngby Torv, som har booket torvet, men de har ytret interesse i at indgå et 
samarbejde omkring kulturfestivallen. Det planlægges at lade nogle af de aktiviteter der 
har været en stor succes tidligere, indgå i festivalen igen i år. 

 
 Mentorkorpset for flygtninge - (Gitte KW, Ruth, Aadje, Torben, Anna, Lone og 

Susanne): Arbejdsgruppen har holdt møde med kommunens koordinator og Røde 
Kors, for at drøfte det fremadrettede samarbejde. Gitte og Charlotte har lavet et forslag 
til hvordan rollefordelingen mellem kommunens koordinator, Røde Kors og 
Mentorkorpset skal være fremadrettet. Forslaget sendes ud til arbejdsgruppen med 
henblik på kommentarer. Der lægges op til et øget samarbejde mellem Mentorkorpset 
og Røde Kors, da de frivillige har samme opgaver og behov.

 
 Tværfagligt samarbejde med integrationsråd i nabokommuner - (Gitte KW): 

Der blev afholdt et godt møde i december. Nogle af kommunerne har gode erfaringer 
med at udvide Integrationsrådsmøderne med 1 time, for at prioritere tid til at arbejde 
med Integrationsrådets indsatsområder. Det besluttes, at fra næste møde forlænges 
mødet, så det starter kl. 17.00 og slutter kl. 20.00. Den første time bruges til at 
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arbejdsgrupperne sætter sig sammen og arbejder med de konkrete tiltag. Nogle af de 
andre kommuner har endvidere erfaring med forskellige aktiviteter, for at øge 
valgdeltagelsen blandt borgere med anden etnisk baggrund end dansk. Det blev aftalt, 
at Integrationsrådene har mulighed for at invitere hinandens Integrationsråd til at 
deltage under relevante oplæg, når der holdes møder. Det blev blandt andet besluttet, 
at gå videre med et arrangement, hvor Dansk Flygtningehjælps generalsekretær 
kommer og holder oplæg om Dansk Flygtningehjælps arbejde. Ruth arbejder videre 
med dette. Det blev derudover besluttet, at fastholde møde hvert ½ år, hvor formand, 
næstformand og sekretær deltager fra hvert Integrationsråd, samt et årligt møde for 
medlemmerne fra alle Integrationsråd.

 
 Aktiviteter med og for børn - (Aadje og Hatem): Aadje og Hatem deltog ikke i 

mødet, men Aadje har sendt en opdatering til Gitte og Charlotte med beskrivelse af de 
tiltag, der er gjort. Der kommer nærmere information om dette på næste møde.

 
 Aktiviteter i almennyttige boligområder - (Dorte Minna, Mehdi og Anna): Der er 

ikke noget nyt fra arbejdsgruppen.
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Punkt 7
Ansøgninger til Integrationsrådets pulje

Sagsfremstilling
Lundtofteparkens afdelingsbestyrelse har søgt om støtte til køb af t-shirts, der skal uddeles til 
boligforeningens medlemmer, der deltager i det årlige arrangement "Tør du slå Politiet".
Der søges om 5.000 kr. Ansøgningen skal behandles.

Beslutning
Det blev besluttet at bevilge det ansøgte på 5.000 kr.
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Punkt 8
Status økonomi

Sagsfremstilling
Status på Integrationsrådets økonomi fremlægges.
Status uddeles på mødet.

Beslutning
Rådet har fået bevilget 63.100 kr. til aktiviteter i 2019. Der er overført 104.000 kr. fra sidste 
års budget, hvoraf en del af disse midler allerede er disponeret men ikke forbrugt.
Der er sammenlagt 111.961 kr. til rådighed for bevilling til nye aktiviteter i 2019.
 
Hvis der bliver behov for at ansøge om økonomisk støtte til nogen af de aktiviteter, der blev 
drøftet på dagens møde, kan der sendes en ansøgning til Charlotte. Ansøgningen vil så blive 
sendt ud til rådets medlemmer, med henblik på behandling af ansøgningen pr. mail.
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Punkt 9
Eventuelt

Sagsfremstilling
Eventuelt.
 

Beslutning
Intet til eventuelt.
 




